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Sikeres évet zárt a város
Tóth Balázst, Vasvár polgármesterét a korábbi 
évekhez hasonlóan évértékelő összegzésre kér-
tük. Beszélt az elmúlt évhez kötődő korszerűsíté-
sekről és a 2024-es esztendő terveiről is.

- Milyen történések határozták meg 2023-ban a 
város életét?

- Mielőtt a részletekbe belemennénk, több szinten 
kell néznünk az elmúlt évet. Kezdjük a külső körülmé-
nyekkel. A legerősebb külső tényező 2022-ben még az 
energiaár robbanás volt, ami 2023-ban is éreztette hatását, de 
folyamatosan csökkenő erővel. Az energiaárak nem mentek 
vissza a háború előtti szintre, de legalább normalizálódtak 
és nem borították fel a város költségvetését. Intézményeink 
döntő többségében távhővel fűtünk, amelynek árát az Ener-
giahivatal határozza meg. Az október elsejétől induló gázév-
ben (2023/24) 4024 Ft/GJ ez az ár, amely az előző gázévben 
(2022/23) még 35 000 Ft/GJ volt. A villanyáramot közbeszer-
zéssel szerezzük be, általában 2 évre. Az eddigi 35 Ft/kWh 
ár 2024. január elsejétől a duplájára nőtt. A megemelkedett 
költségeket, az állam részben kompenzálta és remélhetőleg 
2024-ben is így lesz.

Az önkormányzat működését befolyásoló másik fontos 
tényező a szabályozási környezet, az állam és önkormány-
zat közötti feladatmegosztás. 2023-ban az állam kivette az 
önkormányzati feladatok közül a védőnői szolgálatot, az 
ügyeleti ellátást – amire majd külön is kitérek - és a hulla-
dékgazdálkodást.  A szolidaritási hozzájárulás mértéke, amit 
az önkormányzat fizet az állam felé 50 %-kal megemelkedett 
2023-ban. Ráadásul 2024-ben a duplájára nő, 190 millió fo-
rintot kell majd befizetnünk, illetve ennyivel kevesebbet ka-
punk a feladataink ellátására.  Ez összefügg azzal, hogy az 
adóbevételeink is szépen nőnek, a város gazdasági helyzete 
továbbra is stabil, kiegyensúlyozott. Ez a legfontosabb, lehet, 
hogy ezzel kellett volna kezdenem a beszélgetést. Polgármes-
terként heti szinten ellenőrzöm a pénzügyi helyzetünket.

A belső tényezők közül csak egyet emelek ki, a város kö-
zösségi aktivitása még nem tért vissza a covid előtti időszak-
ra. A városi, egyesületi rendezvényeket észrevehetően keve-
sebben látogatják, mint a járvány előtt, de remélhetőleg ez is 
változni fog.

Összességében, minden körülményt figyelembe véve elé-
gedett vagyok, soha rosszabb évet ne zárjunk.

- Akkor folytassuk a részletekkel, mit emelne ki az elmúlt 
évből? 

- Ami az embereket leginkább foglalkoztatta az év vége 
felé, az az orvosi ügyelettel kapcsolatos változások. Nagyon 
örülök annak, hogy sikerült fenntartanunk ezt az ellátást vá-
rosunkban. A történet már ismert, az előzetes információk 
ellenére az átszervezés közben derült ki, hogy mégis meg-
szűnne az ügyelet Vasváron. V. Németh Zsolt országgyűlési 
képviselő úrral közösen harcoltunk a döntés megváltoztatá-
sáért, dr. Pintér Sándor belügyminiszter úrnál végül sikerült 
elérni, hogy megmaradjon a vasvári orvosi ügyelet. Pozitív 
számunkra, hogy ennek a fenntartása már nem a mi költ-
ségvetésünket terheli. Ugyanilyen fontosságú siker az, hogy 
a fogorvosi rendelés kérdését sikerült megoldani. Azonnal 
tudtuk pótolni a távozó dr. Nagy Csilla fogorvosnőt. Bízom 
benne, hogy hosszútávú megoldást találtunk dr. Zsupán At-
tila fogorvos úr személyében.

A 2023-as évben több feladat került állami fennhatóság 
alá, a gyakorlat azonban azt bizonyítja, hogy probléma ese-
tén a lakosság az önkormányzathoz fordul segítségért, s a 
polgármestertől várja a megoldást. Gondolok itt arra, hogy 
a szúnyogírtás például állami feladat, de lakossági panaszok 
esetén az önkormányzatnak kell helyt állnia. Idén különösen 
sok volt a szúnyog a csapadékos nyár miatt és 5 légi permete-
zést kellett megrendelni az öt, állam által elvégzett földi per-
metezésen túl. De ugyanez igaz az iskolára is, ami ugyan a 
tankerülethez tartozik, de ha segítségre van szükség, akkor 
az önkormányzat - természetesen a vasvári gyerekek érdeké-
ben – oldja meg a problémát. Ha a patakpart nincs rendbe 
téve - hiába a Vízügyi Igazgatóság feladata – akkor is minket 
keresnek elsőként. Számtalan példát tudnék említeni, például 
be kellett avatkoznunk akkor is, amikor a Főkefe meg akarta 
szüntetni a vasvári telephelyét. Nem önkormányzati, hanem 
egy szombathelyi alapítványi épületben dolgoznak, alap eset-
ben semmilyen közvetlen ráhatásunk nincs a működésükre. 
A megoldás érdekében mi vettük bérbe az épületet a Főkefe 
helyett és garantáljuk a fűtés biztonságát. A rezsi egy részét át-
vállaltuk azért, hogy megmaradjanak a vasvári munkahelyek.
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- A gazdasági helyzetet milyennek ítélte meg a múlt 
évben? 

- A 2023-as évben a gazdasági környezet továbbra is ked-
vező volt, a városban, aki dolgozni akart, az talált magának 
munkalehetőséget. Az erős évkezdet után, félév környékén a 
cégek korrigálták előjelzéseiket, de így is jó évet zártak.  Az 
iparűzési adó fáziskéséssel követi a gazdaságot, mivel két 
évnyi bevallás után fizetnek adót a vállalkozások. Vasváron 
az iparűzési adó mértéke dinamikusan növekszik, nem várt 
mértékben felülmúlta a tervezettet, így saját erőből is tudunk 
komoly beruházásokat végrehajtani 2024-ben.

- Van-e érdeklődés az iparterület iránt?
- Az év elején azt a célt tűztük ki magunk elé, hogy az 

iparterületre új céget vonzunk be. Ez teljesült, egy komoly, 
vasvári gyökerekkel rendelkező vállalkozás települt be az 
iparterületünkre. Bízom benne, hogy a közeljövőben az épít-
kezés is elkezdődik.

- Milyen profilú cégről van szó?
- Több lábon állnak, mérnöki szolgáltatással és célgép-

gyártással foglalkoznak. Nagyon komoly műszaki hátte-
rű vállalkozás, kiterjedt nemzetközi kapcsolatrendszerrel.  
Hangsúlyozom: magyar tulajdonú családi vállalkozás, vasvá-
ri gyökerekkel. Tavasszal, majd bővebben is beszámolunk a 
fejleményekről. Jó hír, hogy további érdeklődők is vannak az 
iparterület iránt, ez is igazolja, hogy helyes döntés volt ki-
alakítani. A terület továbbfejlesztésén is dolgozunk, elkészült 
egy következő csarnok kiviteli terve. A beruházásra még 
várni kell, mert a TOP Plusz program első pályázati körében 
nem nyertünk. Hosszú távra tervezünk az ipari parkkal.

- A fürdő környékén több beruházás körvonalazódik.
- A fürdőfejlesztés, a népfőiskola és a tanuszoda egy 

helyen koncentrálódó beruházások, összértékük 6-8 Mrd 
forint. Mindegyiknek elkészült a kiviteli terve. A járási ta-
nuszoda programból épülne meg a létesítmény, a fürdőfej-
lesztés és a népfőiskola létesítése hazai forrásból valósulna 
meg. Az energiaválság és a háború számos állami beruházást 
időben elcsúsztatott, 2025 tájékán látom a realitását a beru-
házások elindulásának. Mi mindenesetre megtettük a szük-
séges előkészítő munkákat, 17 millió forintért megrendeltük 
az EON-tól a hálózatbővítést és nagyobb kapacitásúra cserél-
tettük a vízhálózat érintett szakaszán a vezetékeket.

- Mi köthető még 2023-hoz?
- Kialakítottuk a zöldudvart, amelyet a lakosság úgy tud 

igénybe venni, ha a városgondnoknak jelzi szándékát. Elké-
szült Nagymákfán a kerékpáros pihenőhely mellett a vizesb-
lokk. Pénzügyi alapot hoztunk létre a helyi védett épületek 
felújítására. Ezt az alapot jövőre is meg kívánjuk tartani. Egy-
két millió forintra lehet pályázni, ami a teljes homlokzat meg-
újítását ugyan nem fedezi, de segítséget nyújt abban, hogy a 
szép épületek megújuljanak a város támogatásával. Több éves 
folyamat ért a végére a temetői nyilvántartások rendbetéte-
lével. Így már pontosan lehet tudni, mely sírok jártak le és 
melyeket kell megújítani Ennek az a gyakorlati jelentősége, 
hogy a nem megváltatott sírhelyek új temetkezési helyként 
tudnak funkcionálni és nem kell a városnak újabb teme-
tő létrehozásában gondolkodnia, vagy megnagyobbítani a  

jelenlegit. Apró közér-
zetet javító fejlesztés: 
Petőfi szoborral is gaz-
dagodott a Békeház és 
udvarán elkészült a lám-
pasor, új játszóeleme-
ket is elhelyeztünk ide. 
A fő téri betlehembe új 
szobrokat vásároltunk, 
a bölcsődébe is új játék 
került, emellett korsze-
rűsödött az iskolai étke-
ző. A születési támoga-
tás összegét duplájára, 
40 ezer forintra emeltük.  
A művelődési háznak a 
fűtés- és légtechnikája 
20 millió forintból modernizálódott, a polgármesteri hivata-
lon belül kialakításra került egy szerverszoba, s a teljes infor-
matikai vezetékrendszer újra épült.

Augusztusban harmadfokot meghaladó árvíz vonult le 
a Rábán. Vasvárnak szerencsés a helyzete, mert a víz csak a 
Csónakázó tavat érintette, a félszigetre bevezető fahidat tette 
arrébb az áradás.

A korábbi áteresz dugulása és a hódok tevékenysége miatt 
többször került víz alá a Szentkút felé vezető út eleje is. Új 
csövet fektettünk le az átereszhez, ami összeköti az árkot a 
tóval, így ezután nem kerülhet víz alá az út.

Pozitívum, hogy több évtized után először nem csökkent 
tovább a város lakossága, hanem néhány fővel nőtt. Az ide 
költözők kedvező fekvésűnek tartják a várost és jónak a köz-
lekedését. A Vasvári Újság több, mint három évtized után 
megújult. Vezetői szinten néhány személyi változás is történt 
a városban, az óvodát Bozzai Nóra irányítja, Dr. Házi Béla 
korábbi rendőrkapitányt új pozícióba helyezték. Kapitány 
úrnak az utolsó testületi ülésen köszöntük meg a többévtize-
des munkáját, ugyanis nagy szerepe van abban, hogy Vasvár 
a béke szigete. Bízunk abban, hogy dr. Balogh Gábor vezeté-
sével is hasonlóan jó színvonalon fog működni a rendőrség.

- Milyen rendezvények voltak a városban?
- Nagyon sokszínű kulturális kínálatot nyújt a művelő-

dési ház, ennek ellenére érezhető, hogy nehéz az embereket 
kimozdítania a négy fal közül. 2023-ban ünnepelte 20 éves 
fennállását a Vasvári Ifjúsági Fúvószenekar, amelynek tagjai 
nagysikerű koncertet adtak. A Színházi Olimpia program-
sorozatnak kiemelt helyszíne volt Vasvár. Hat színházi előa-
dás, cirkuszi kötéltáncos produkció, koncert gazdagította a 
programkínálatot. Az esős nyár nem igazán kedvezett a nyári 
programoknak, de jól sikerült a Rétesnapot felváltó Gaszt-
roFeszt rendezvény és a Békenap is. Év végén kiemelkedő 
színvonalú egészségügyi előadássorozatot tartottak az ország 
vezető intézményeinek orvosai a városban. Az országhatáron 
túlról is érkeztek érdeklődők az eseményre.

Az év vége mindenkinek az adventről szól, az adventi va-
sárnap délutáni szeretetvendégség teret ad a város polgárai-
nak egy kis beszélgetésre, forraltborozásra. Idén is nagyon jó 
hangulatban teltek el ezek a délutánok.
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- 2024 milyen korszerűsítéssel folytatódik?
- Egy nyertes pályázatnak köszönhetően tavasszal indul-

nak az útfelújítások a Góré, a Pácsonyi, a Ragyogó utcában, 
a Vörösmarty utca belterületi részén, a Köztársaság téren, a 
Dózsa utcában, az Áchim utcában. A közbeszerzési eljárás 
eredményeként a rendelkezésre álló összegnél kevesebbért 
nyerte el a munkát a legjobb ajánlattevő, ennek következté-
ben marad még anyagi forrás újabb utcák megújítására. En-
nek a műszaki előkészítése most zajlik.

- Melyek a 2024-es tervek?
- Saját erőből két nagy beruházást tervezünk, az egyik a 

teljes közvilágítás lecserélése LED-es lámpákra, ami kb. 100 
mFt-ba kerül, de 4-5 év alatt megtérülő beruházás. A másik a 
sportöltöző felújítása, bővítése. Nem várunk tovább pályáza-
ti forrásra, saját erőből valósítjuk meg. A városban sportoló 
több száz fiatal labdarúgó megérdemli, hogy kulturált kör-
nyezetben öltözhessenek. Reményeim szerint egy 2-3 soros 
lelátó is belefér a fejlesztésbe.

Lépésről lépésre haladva megszereztük a Hunyadi utca 
elején található leromlott állapotú házak tulajdonjogát és le 
fogjuk bontani őket. Már régóta rontja a városképet az a há-
zsor. Helyére közösségi teret és parkolót tervezünk.

A Városfejlesztési Kft. gépesítése folytatódik. Egy komo-
lyabb kommunális John Deere kistraktort vásárolt, amire 
hóeke és utcaseprő adapter is szerelhető. Ezen tartozékok 
beszerzése folyamatban van.  A Magyar Falu programban 

pályázunk a volt bölcsőde homlokzatának felújítására és a 
nyílászárók cseréjére. Nyertes turisztikai pályázatunk van a 
sánc megújítására, az irányító hatóság azonban még nem írta 
alá a szerződést. Bízom benne, hogy zöld lámpát kaphat a be-
ruházás és uniós pénzekből megújul a sánc, ahol a régészeti 
feltárás már megtörtént.

- 2024-ben két választás is lesz...
Az Európa parlamenti választás a nagy politikáról szól, jó 
lenne, ha végre már olyan uniós vezetők lennének, akik az 
európai emberek érdekeinek képviseletét tartanák a legfon-
tosabb feladatuknak és nem Amerika kiszolgálását.  
Az önkormányzati választás rólunk szól, a mi ügyeink kép-
viseletéről. Vasvár méretű település esetén a polgármesterség 
közszolgálatot jelent. Én a legjobb tudásom szerint végzem 
a munkám, hittel és becsülettel. Megtisztelő, hogy a város 
polgárai már kétszer bizalmat szavaztak nekem, remélem így 
lesz 2024-ben is.

- Az Ön életében is történt változás 2023-ban….
- Igen, a nagyobbik fiaméknál megszületett az első unokánk. 
Náluk felújítás zajlik, így a kórházból hozzánk jöttek haza a 
picivel. Így a karácsony ünnepe nálunk az első unokával még 
inkább felértékelődött.
Minden vasvári lakosnak boldog, erőben, egészségben és si-
kerekben gazdag új esztendőt kívánok!

S.N.A.

Újévi üdvözlet  a krakkói domonkosoktól
Lengyelország első és máig 
legnagyobb domonkos kolos-
tora Krakkóban áll. A királyi 
városban 1222-ben teleped-
tek le Szent Domonkos köve-
tői, akik megszakítás nélkül 
napjainkig itt tevékenyked-
nek. A hatalmas épületegyüt-
tes az óvárosban egy egész 
negyedet kitölti, falai között 
ma is közel száz szerzetes él, 
köztük számos fiatal testvér, 

ugyanis itt található rendi főiskola. A rendház ódon falai 
között kaptak helyet a lengyel rendtartomány történeti 
gyűjteményei: a könyvtár, levéltár és múzeum is.
Az új esztendő első napjait a krakkói domonkos atyáknál 
tölthettem: kis kikapcsolódás, de tanulmányút is egyben, hi-
szen itt minden a történelemről, gyakran a lengyel-magyar 
közös történelemről szól. A Wawelben tartották udvarukat 
a lengyel uralkodók, és egy jó részüket az itteni székesegy-
házban koronázták, majd itt is temették el, köztük pl. Bát-
hory István erdélyi fejedelmet és lengyel királyt. A magyar 
királylány, majd lengyel-litván királynő, Szent Hedvig által 
alapított krakkói egyetem évszázadok óta a lengyel szellemi 
élet egyik központja, amelyet mindig is szívesen látogattak 
magyar diákok. A város számtalan temploma és kolostora 
pedig mintegy az egyháztörténet és művészettörténet kime-
ríthetetlen kincsestára tárul az érdeklődők elé.

A kolostorok között is 
kiemelt hely illeti meg 
a domonkosok krakkói 
otthonát, amely im-
már nyolc évszázada 
együtt él a várossal. Bár 
számtalan pusztítást 
szenvedett el, de a foly-
tonossága nem szakadt meg a XIII. századtól napjainkig: a 
templomban külön kápolnában tisztelik a lengyel rendalapí-
tó, Szent Jácint ereklyéit, a kolostor levéltára pedig napjain-
kig megőrizte a rendház ere-
deti alapítólevelét.   Itt nem 
volt reformáció sem török 
hódoltság, de a várost elke-
rülték a felvilágosodás ko-
rának egyházellenes intéz-
kedései, sőt a kommunista 
rendszer szerzetesrendekkel 
szembeni atrocitásai is. A 
történelmi folytonosságnak 
ez a különös légköre elszo-
morítja az embert, ha beleg-
ondol, mi minden pusztult 
el minálunk …  Ugyanakkor 
meg is erősíthet abban, hogy 
Magyarország legrégebbi 
domonkos kolostorában, Irek atya a kolostor belső kapujában
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2023. év utolsó napjai 
az általános iskolában

Minden a szeretet és a figyelmesség körül forgott a 2023-
as esztendő utolsó hetében a Vasvári Általános Iskolában.
A ráhangolódás, az ünnepre való felkészülés már Luca napján 
elkezdődött.  A legkisebbek Tanglné Éva néni irányításával az is-
kola aulájában Lucáztak, a legnagyobbak saját készítésű mézes-
kaláccsal jutalmazták meg őket.  A 2.a osztályosok osztályfőnö-
kükkel családokhoz is elvitték ezt a hagyomány. „Karácsonyom” 
című rajzverseny produktumaiból kiállítás nyílt. Landorné Rita 
néni által koordinált adventi magyar nyelvi és matematikai-lo-
gikai verseny győzteseit is jutalmaztuk, ahogy a papírgyűjtésben  
(1. helyezett 5.a osztály, 2. helyezett 7.b osztály, 3. helyezett 7.a 
osztály, egyéniben: Fekete Veronika, Kiss Kornél, Káldi Kevin) 
és a hagyományos iskolai futóversenyen is a legjobbakat (alsó 
tagozat: 1. helyezett: Fülöp Félix, Imre Veronika, 2. helyezett: 
Balla Dominik, Nagy Noémi, 3. helyezett: Lovranics Milán, Sáry 
Emma, a felső tagozaton 1. helyezett: Kanizsai Martin, Barbalics 
Jázmin, 2. helyezett: Gargya Noel, Offenmüller Bianka, 3. he-
lyezett: Tavasz Huba, Tavasz Lola). A versenyeken kiemelkedő 
eredményeket elérők igazgatói dicséretet vehettek át.
Műsorokkal kedveskedtek az osztályok, csoportok (az első év-
folyamosok, a 2.b osztály, a 4.b osztály, a step-aerobicosok, az 
5. évfolyam, a néptáncosok, az énekkar) az aulában az iskola 
tanulói és tanárai számára.  Élvezettel néztük Szalay Juli néni 
által összeállított karácsonyi videóklipeket. A 4.a osztályosok 
délután a szüleiket lepték meg karácsonyi műsorral.
A diákönkormányzat képviselői Hubay Kinga tanárnő irányí-
tásával egyik nap finom teával, másik nap forró csokival és a 
nagyobbak által előadott, kedves mesével lassították le a rohanó 
tempójú mindennapokat. Az utolsó nap ünnepi terítékkel és a 

diákönkormányzatosok általi felszolgálással teremtették 
meg az ünnep méltóságát. E napon derült ki az is, hogy a 
tantermek karácsonyi dekorációja versenyét ki nyerte meg. 
A zsűri az 5.b és a 7.a osztály után az 5.a osztályosok osz-
tálytermét ítélte a legszebbnek, melyért Hubay Kinga, a di-
ákönkormányzatot segítő tanártól át is vehették a jutalmat 
az érintettek.
A Vasvári Népfőiskola jutalmát is e napon kapták meg a 
Petőfi verseny évfolyam győztesei: Tomanóczy Zselyke, 
Nagy Zétény és Podobni Eszter.
Idén sem maradhatott el Kapornakiné Mozsár Anikó ne-
véhez kötődő Angyalposta sem, aminek segítségével ked-
ves üzeneteket küldhettünk egymásnak, s egyben emlékez-
tünk azokra is, akik már nem lehetnek velünk.
E helyről is kívánunk minden Családnak, Támogatóinknak, 
Diákjainknak, az intézmény minden Dolgozójának sikeres, 
örömökkel teli, szeretetben eltöltött 2024. évi napokat!!

Sejberné Szabó Marianna 
iskolaigazgató

Sikeres volt a közösségi finanszírozás
A „Tócsába dobbantok” címmel hamarosan megjelenő 
alkotás a szombathelyi Mód Petra Diána és a vasvári 
Kiss Lajos közös munkája. A könyvkiadás költségeinek 
előteremtésére közösségi kampányt indítottak, ami si-
keresen zárult. A „Tócsába dobbantok” kiadására több 
mint 1 millió forint gyűlt össze, az alkotók ígérete sze-
rint a vásárlók márciusban foghatják a kezükbe először 
a verseskötetet.

Újévi koncert
A Vasvári Ifjúsági Fúvószenekar hagyományos Újévi 
koncertjére február 3-án, szombaton 19 órakor kerül 
sor a Nagy Gáspár Művelődési Központban. Közremű-
ködik a Vasvári Zenei AMI gyermekkórusa, valamint a 
Vasvári Városi Kórus. Vezényel Szabó Zoltán.
Belépők: elővételben - a zeneiskolában diák/nyugdíjas  
              1000 Ft, felnőtt 2000 Ft 
a koncert előtt a helyszínen - diák/nyugdíjas 1100 Ft,  
            felnőtt 2200 Ft.

Mindenkit szeretettel várunk!

Vasváron érdemes volt összegyűjteni mindazt, ami a magyar do-
monkos múltból megmaradt.
A kolostornak vannak „magyar” lakói is: itt tölti békés öreg nap-
jait Pucilowski József atya, aki hosszú éveken át volt a magyar 
rendtartomány elöljárója, és ebben a tisztségében önzetlenül se-
gítette városunkat a kolostor és a művelődési ház megújításában; 
de itt dolgozik Wysokinski Ireneusz (Irek) atya is mint a lengyel 
rendtartomány levéltárának vezetője, aki korábba másfél évtize-
dig tevékenykedett Magyarországon, és sokat tett a vasvári rend-
történeti gyűjtemény létrehozásáért is. Mindketten szeretettel kö-
szöntik a Vasvár Újság olvasóit – a lélekben és szellemiekben nem 
is oly távoli – Krakkóból.

dr. Zágorhidi Czigány Balázs 
múzeumigazgató

Nézzük meg együtt
Privári-Mürschberger Jeromos és

Zágorhidi Czigány Bertalan régészek
a Vasvári sáncnál végzett ásatások eredményeit mutatják be

január 28-án, vasárnap délután 15 órakor 
a Zarándokszállás közösségi termében.

VÁROSNÉZŐ SÉTÁK 2024/1.
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Béke, barátság, Bulgária
Hazánkat két vasvári képviselte az ERASMUS programon
Vasvár a Békevárosok Szövetségének tagja, így lehetősé-
ge nyílt arra, hogy csatlakozzon a ERASMUS+ „Training 
Course” projekthez. A várost két mosolygós, ragyogó sze-
mélyiségű hölgy képviselte: Hubay Kinga, a Vasvári Álta-
lános Iskola pedagógusa és Drimmer Julianna, az ELTE 
közösségszervező szakának hallgatója. A képzést, tanul-
mányutat október 29. és november 4-e között Bulgáriá-
ban, azon belül is Kaynardzhában rendezték meg.

Hubay Kinga: - A felhívás szerint angolul beszélő fiatalokat 
vártak, akik érdeklődnek a közösségszervezés, a közösségfej-
lesztés iránt. Éppen táborból értem haza a gyerekekkel, amikor 
felhívtam az önkormányzatot, hogy tájékozódjak a részletek-
ről. Mondtam, hogyha diákok elől nem veszem el a lehetősé-
get, akkor én szívesen élnék az Erasmus által felkínált opcióval.
Drimmer Julianna: - Nekem édesanyám szólt, hogy olvasta 
a felhívást és azonnal rám gondolt. Ennek hatására jelent-
keztem a tanulmányúttal egybekötött utazásra. Volt két on-
line megbeszélésünk Eduardo Bassoval, az Európai Békevá-
rosok Nemzetközi Hálózatának portugál elnökével. Azonnal 
szembesültünk azzal, hogy angolul kell előadást tartanunk 
Vasvárról és a vasvári békéről. Bécsből repültünk Bukarest-
be, ahonnan busszal vittek a bulgáriai Silistra körzetbe, a 
román határhoz közeli szálláshelyünkre, a Duna partjára. 
Nyolc ország résztvevői voltak jelen. Érkezett delegáció Bul-
gáriából, Romániából, Ukrajnából, Szlovákiából, Németor-
szágból, Portugáliából, Hollandiából és általunk Magyaror-
szágról is. A társaság fele tanár, a másik fele diák volt egészen 
eltérő életkorú jelentkezőkkel. Egy Silistra melletti kisváros 
hoteljében szálltunk meg, attól a helytől: Kaynardzhától egy 
órányira, ahol 1774. július 21-én az oroszok és a törökök alá-
írták békeszerződésüket, ezzel véget vetve az akkor már hat 
éve zajló háborúnak. Ez utóbbi, 800 fős településre utaztunk 
minden nap, ahol a programokat is tartották.
H.K.: - Hét napot, hat éjszakát töltöttünk Bulgáriában. Az 
első napon közösségépítő játékokkal megismerkedtünk egy-
mással, megmutatták nekünk a települést és ízelítőt kaptunk 
a bolgár kultúrából. Fogadtak a község vezetői, bemutatták 
népszokásaikat, táncaikat és népdalaikat, valamint méz-
be és sóba mártott tradicionális kaláccsal vendégeltek meg 
bennünket. Szerény anyagi lehetőségeikhez képest a helyiek 
nagy becsben tartják a békekötésük helyszínét. Másnap kez-
dődött az előadássorozat. Mi is fél órás prezentációt tartot-

tunk a többi delegáció tagjainak. A visszajelzések alapján, azt 
hiszem, igazán helyt álltunk.
D.J.: - Izgalmas volt látni, hogy ki mit gondol fontosnak, 
kiemelkedőnek a saját történelméből, kultúrájából. A szom-
szédos országok képviselőivel lereagáltuk egymás felé, ami-
kor voltak átfedések egy-egy esemény kapcsán. 
H.K.: - Annyi városnézős és közösségi programunk volt, 
hogy csak este, vacsora után maradt szabadidőnk. Volt bol-
gár est, ahol népviseletbe öltözött táncosok remek előadáson 
tánccal mesélték el egy párkapcsolat felépülését, szinten tar-
tását és bukását. A napok alatt tudatosult bennünk, miért va-
gyunk itt és mi is ennek a projektnek a fő küldetése. Nemcsak 
az, hogy megismerjük egymást, hanem hogy tájékozódjunk 
egymás történelméről, múltjáról, valamint tanuljunk belőle, 
s megértsük, hogy a másik nép tagjai min mentek keresztül. 
D.J.: - A Duna a lábunk előtt hömpölygött. A német lánnyal 
azt beszéltük, hogy ez a folyó náluk ered, Budapest érintésével 
pedig nem messze innen beletorkollik a Fekete-tengerbe. A 
látszatra elhagyatott és bepucolatlan házak, melyekben egyéb-
ként laktak, mutatták, mennyire elmaradott ez a régió. (A he-
lyiek szerint ezen a helyzeten segítene, ha több híd épülne.) 
Mivel ez a környék nem a turizmusra van berendezkedve, így 
a vendéglátóink úgy látták jónak, ha este a közbiztonság, illet-
ve a rengeteg kóbor kutya miatt nem sétálunk egyedül. Így az 
esti beszélgetésekhez mindig csatlakozott helyi segítőnk, egy 
bolgár fiú, aki - mint kiderült - tanult Budapesten egy évet és 
azóta is „visszakívánja” a jó magyar pálinkát.
H.K.: - Nagyon magas fokú volt a vendéglátás minősége a 
napi háromszoros étkezés során. A saját ételeiket szolgálták 
fel. Ízlett a hideg kapros uborkaleves. Juli vegetáriánus, s rá is 
figyeltek, a húsos étkek mellett nagyon sok salátát, zöldséget 
szolgáltak fel. Kóstoltunk minőségi borokat egy borkóstoló 
alkalmával, valamint megízleltük a rakiját is.
D.J.: A kint szerveződött WhatsApp csoportban azóta is tart-
juk a kapcsolatot a projektben résztvevőkkel. A német csapat 
egy részével úgy összebarátkoztam, hogy végül eljönnek és 
meglátogatják Magyarországot a január folyamán.
H.K.: - Szlovákiába és Romá-
niába is meghívtak minket. A 
román hölgy a repülő indulá-
sáig végigvezetett minket Bu-
karesten a férjével és a fiával 
együtt. Jártunk egy koncert-
teremben, ahol belehallgat-
tunk a próbába. A program 
kiváló volt az angol nyelv 
gyakorlására, a bolgár kultúra 
megismerésére. A lényeg tu-
lajdonképpen az volt, hogy a 
békekötések és egymás múlt-
jának megismerésével békére 
leljünk egymás között, s ez 
teljesült.
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Mikulás ünnepség
December 6-án rendezték meg a városi Mikulás ünnepséget a Vasvári 
Szociális és Gyermekjóléti Központ szervezésében. Több mint 140 gyer-
meknek osztottak csomagot, melynek költségét az önkormányzat állta.

Fotó: Laki László

Ablakos koncert
A zeneiskola ablakaiban – december 1-24. között minden nap 
16.30-kor felgyulladt egy csillag, ezzel is jelezve a karácsony 
közeledtét. December 12-én rendezték meg a hagyományos 
ablakos koncertet, amelyen karácsonyi dalok csendülnek fel. 
A műsort követően a Fő téren a zeneiskola diákjai teával, for-
ralt borral és süteménnyel kedveskedtek a hallgatóknak.

Könyvbemutató
A Szülőföld Könyvkiadó gondozásában jelent meg Doma Péter: Szvit-
lana krédója című kötete. A szerzővel Gergye Rezső beszélgetett az 
Ezredes Kávézóban, ahol a Vasvári Játékszín Egyesület tagjai léptek fel.
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Adventi pillanatképek
Előző lapszámunkban tájékoztatást adtunk az első 
hétvége eseményeiről és a gyertyagyújtásról. Ez utób-
bin kívüli képeket most tesszük közzé. 

A második hétvégén a remény lángja lobbant fel 
Káldi Józsefné által. Kulturális műsort az óvodások adtak 
és Meggie állt közönség elé. A szeretet-vendégség civil 
segítői voltak: Vasvári Diabétesz Egyesület és a Mi Időnk 
Női Klub, Vasvári Önkéntes Tűzoltó és Polgárőr Egyesü-
let. Az óvoda szülői közössége puncsot kínált.

A harmadik hétvégén a „Születések fájánál” a 2023-
ban született gyermekeket és szüleiket köszöntötte Tóth 
Balázs polgármester. Advent harmadik vasárnapján az 
öröm gyertyájának lángja lobbant fel a Vasvár VSE kép-
viseletében Szijj László által. Kulturális műsort az általá-
nos iskola csoportjai, az Őszirózsa Dalkör és Pál Krisz-
tina adott. A szeretet-vendégség civil segítői voltak: a 
Vasvár Városi Sportegyesület, a Vasvári Petőfi Horgász 
Egyesület, a város képviselő-testületének tagjai, a Vasvári 
Önkéntes Tűzoltó és Polgárőr Egyesület.

Köszönet 
az Adományozóknak!

A Vasvári Szociális és Gyermekjóléti Központ ez-
úton köszöni azon jó szándékú adományozók tá-
mogatását, akik a 2023.év folyamán bármilyen 
formában támogatták adományukkal intézmé-
nyünkön keresztül ellátott családjainkat illetve, a 
kistérség rászorulóit.
Intézményünk a ,,MAGYAROK KENYERE, program 
keretén belül 1.000 kg liszt adományt kapott, me-
lyet kollégáink juttatják el az érintett családokhoz.
Kiemelt köszönetünket fejezzük ki a FINCSI PÉK-
SÉGNEK, hogy már évek óta, heti rendszeres-
séggel, sok -sok pékáruval támogatja a rászoruló 
családjainkat. Külön köszönet a Vasvári Ficán-
koló Óvodának az összegyűjtött szép játékokért, 
amellyel hátrányos kisgyermekes családjaink ka-
rácsonyát szépítették meg.

Borbás Imréné
intézményvezető

Képgaléria:

Laki László
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VASVÁR NÉPFO ISKOLA  januári  h í r e i :
„Építs házat, művelj kertet, teremts jövőt vidéken”

Családi kézműves délután
2024. január 19. péntek 17.00, Békeház (Vasvár)
2024. február 2. péntek 17.00, Békeház (Vasvár)
Az új évben is szeretettel várjuk az alkotni vágyó érdeklődőket. 
A részvétel ingyenes.

LÓSZŐRÉKSZER készítő workshop
2024. január 27. szombat 09.00, 9825 Oszkó, Molnár 
Antal u. 4. (Közösségi Ház)
Ékszer egy nem mindennapi alapanyagból! A workshop so-
rán lószőrből készítünk egyedi gyűrűt, mialatt egy különleges 
mesterség alapjai is elsajátíthatók Kukor Tamás segítségével.

Bútorfestő workshop
2024. február 3. szombat 09.00, Békeház (Vasvár)
Gondolkoztál már azon, hogy szívesen átfestenéd régi búto-
rodat, de nem mertél nekiállni? Akkor itt a helyed! A prog-
ram végére krétafestékkel festett és stencilezéssel díszített 
sámli készül, amit hazavihetsz magaddal.

NÉPFŐISKOLAI EST
Földrengések hazánkban. Féljünk? 

Ne féljünk? Mit tehetünk?
2024. február 7. szerda 18.00, Békeház (Vasvár)
Áttekintjük, hogy milyen nagyobb földrengéseket ismerünk ha-
zánkból és megismerkedhetünk egy friss kutatás eredményeivel, 
amely Magyarország veszélyeztetett területeit térképezte fel.
Előadó: Kovács Gábor geográfus, az ELTE BDPK oktatója
A részvétel ingyenes!

FELNŐTTKÉPZÉSEINK:
Alapfokú szőlész-borász ismeretek
A résztvevők megismerhetik a borkultúra alapfogalmait, al-
kotóelemeit, a bor minőségét meghatározó tényezőket. Sze-
retettel várjuk mindazok jelentkezését, akik érdeklődnek a 
szőlő termesztése, feldolgozása, a bor készítése, kezelése és 
kulturált fogyasztása iránt!
Oktató: Láng József              Helyszín: Oszkó, Közösségi Ház 
Alkalmak: 13 alkalom: 2024. jan. 13-tól - 2024. feb. 24-ig
A programba való bekapcsolódás feltétele a 18 betöltött életév.
Népi szövés-fonás
A képzés célja: a népi fonás és szövés történetének, alapanya-
gainak, eszközeinek és technikáinak megismerése, a felvetés 
technikájának megismerése, egyszerű kézi szövőeszközök hasz-
nálatának megtanulása, egyéni tervezés és mintázás alapjainak 
alkalmazása, saját használati tárgyak készítése.
Célcsoport: népi fonás és szövés iránt érdeklődők, 16 év feletti 
fiatalok és felnőttek, előképzettség nem szükséges.
Alkalmak:  2024. január 20. (szombat) 09:00-15:30
  2024. január 27. (szombat) 09:00-15:30
  2024. február 10. (szombat) 09:00-15:30
  2024. február 17. (szombat) 09:00-15:30
Helyszín: Vasvár, Békeház                 Oktató: Bukitsné Janzsó Ildikó

ÍZES VIDÉK GASZTROMŰHELY 
PROGRAMJAI

(Az Ízes Vidék Gasztroműhely programjai mind regisztráció kötele-
sek, regisztrálni a Vasvár Népfőiskola honlapján, illetve a facebook 
eseményeknél lehetséges.)

Tradicionális húzott rétes
2024. január 26. (péntek) 15:00-19:00
9825 Oszkó, Rákóczi u. 51. Ízes Vidék Gasztroműhely
A rétes a paraszti ünnepek nélkülözhetetlen süteménye volt. Az 1700 
évek közepétől készítik, a 20. század elejére országosan elterjedt. 
Hajszálvékonyra húzott, ropogós tésztarétegek, gazdagon töltelékkel, 
aranybarnára sütve. A jó rétest mindenki szereti! 
Mentsük meg és tanuljuk meg minél többen a lassan feledésbe me-
rülő vidéki házi húzott réteskészítés titkát. A tésztakészítés fortélyait, 
a töltelék sokféleségét.
Oktató: Séfelné Horváth Ilona         A kurzus időtartama: 4 óra

Részvételi díj: 14.000, - Ft

Repülj velünk Párizsba: Macaron készítés kezdőknek
2024. január 27. (szombat) 09:00-13:30
9825 Oszkó, Rákóczi u. 51. Ízes Vidék Gasztroműhely
Ha érdekel, hogyan készül a méltán híres, de kissé hírhedt macaron, 
akkor gyere és tölts el egy délelőttöt a csodaszép Vasi Hegyhát szívé-
ben található oszkói Gasztroműhelyben! A jó hangulat, a vidámság 
és a hasznos tudás garantált.
Minden jelentkező egyénileg elsajátíthatja a macaron készítés forté-
lyait, emellett pedig megtanulunk ganache-t is készíteni, ami a ma-
caron igazán finom, eredeti tölteléke.
A tanfolyam során kitérünk az esetleges hibákra, buktatókra, minden 
apró részletre, amelynek birtokában profi macaront tudsz készíteni.
A workshop végén természetesen nem maradhat el a kóstoló cso-
magolása sem, mellyel elvarázsolhatod családodat, barátaidat. Ehhez 
kérünk, készülj megfelelő (légmentesen zárható) dobozzal.
Oktató: Kaposi-Gáspár Dóra            A kurzus időtartama: 4,5 óra

Részvételi díj: 16.000, - Ft

Szalagos farsangi fánk készítés
2024. február 9. (péntek) 16:00-19:30
9825 Oszkó, Rákóczi u. 51. Ízes Vidék Gasztroműhely
„Itt a farsang áll a bál…”
Mi az? Finom és illatos, házi baracklekvárral töltött és a derekán sza-
lagot visel...
...igen ez a Farsangi fánk!
Egy kis titok mitől lesz habkönnyű a tészta és hogy kerül rá a szalag.
Szeretettel várunk a kurzuson, ahol lehetőséged lesz elsajátítani a 
fánkkészítés praktikáit, megkóstolni és szeretteidnek is hazavinni 
ebből a tradicionális farsangi csemegéből.
Oktató: Szabó Jánosné Ili néni         A kurzus időtartama: 3,5 óra

Részvételi díj: 14.000, - Ft

A rendezvények részletes programjait megtalálhatja a 
facebook oldalon, illetve a népfőiskola honlapján.

Iroda: 9800 Vasvár, Kossuth L. u. 8. Honlap: www.nepfovasvar.hu
Facebook:www.facebook.com/vasvar.nepfoiskola

Instagram: www.instagram.com/vasvar.nepfoiskola
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Vasvári Könyvtár és
Művelődési Központ 

hírei
2024. január

2024. január 3. 9-12 13-19 óra között
A művelődési központ névadója, Nagy Gáspár halálának 17. 
évfordulójára emlékeztünk az intézmény nyitvatartási ideje 
alatt. Szeretettel vártunk mindenkit, aki velünk együtt emlé-
kezett a Vasi Hegyhát neves szülöttére, a Kossuth- és József 
Attila-díjas költőre. Olvasgathatták, hallgathatták a neves 
költő verseit. Megnézhették a róla készült riportfilmet, az 
emlékére elkészített Rekviemet, belenézhettek a műveiből 
készült szerkesztett játékba a művelődési központ aulájában.

2024. január 12. 16.30
Vasvár város mély főhajtással emlékezik a Doni áttörés év-
fordulóján a magyar Hősökre, a Világháborús emlékműnél 
16.30 órai kezdettel. Mindazokra a katonákra, akik bátorság-
gal, hősiességgel és helytállással teljesítették feladatukat 1943. 
január 12-én a Don-kanyarban a szovjet áttöréssel szemben. 
Az emlékműsoron közreműködik a Vasvári Játékszín Egyesü-
let. Jöjjön el Ön is, emlékezzünk együtt, hajtsunk fejet a ma-
gyar katonák hősiessége előtt!

2024. január 22. 18 óra
A Magyar Kultúra Napjának ünnepén megtekinthetik a Ma-
dách Színház művészeinek előadásában Fráter Zoltán: A 
két egyetlen – Karinthy Frigyes nagy szerelmei című művét 
Jordán Adél, Fekete Ernő és Fekete Réka közreműködésével. 
Fráter Zoltán a tények játékos felhasználására épülő „szel-
lemjárása”, amely a „két egyetlen” közt őrlődő Karinthy tra-
gikomikus helyzetét és élete döbbenetes érzelmi fordulatát 
mutatja be.
A vetített előadás látogatása ingyenes.

2024. január 26-án 15 órától
Játszóházba invitáljuk a kicsiket és nagyokat a vasvári Dr. 
Bendefy László Városi Könyvtár Gyermekkönyvtárába. Az 
olvasás, könyvnézegetés mellett játszani és kézműveskedni 
is lehet.

Januárban is:
Minden szerda délelőtt 9-12 óra között várjuk a 0-3 éves ko-
rúakat és szüleiket a Babák Könyvtára programjaira a Ben-
defy Könyvtárba.
A Bendefy Könyvtár állományából kiselejtezett DVD-k és 
könyvek között válogathat az intézmény nyitvatartási idejé-
ben. Új kínálattal várjuk Önöket!
Kísérjék figyelemmel az intézmény híradásait, a közösségi 
oldalakat az aktuális programokról.

Várjuk Önöket intézményeinkben!



tézmény kapcsán felsorolták, mely betegségekkel kezelik itt 
a gyermekeket. Sok más mellett ismertették a rosszindulatú 
daganatok kialakulásának okait. A rákbetegség soktényezős 
kóreredetű betegség, amelyet 80-90 százalékban a környezeti 
tényezők befolyásolnak, de hatással vannak kialakulására a 
vírusok, a baktériumok, a férgek, valamint az öröklés is. A 
standardizált daganatos halálozási arány az OECD 29 vizs-
gált országának statisztikái szerint Magyarországon a leg-
magasabb. Hazánkat a sorrendben Horvátország, Szlovákia, 
Lettország, Szlovénia és Lengyelország követi. Az unióban 
a férfiak halálozási aránya 10 százalék, míg hazánkban 11 
százalékos, a nőknél az EU-ban 5, míg nálunk 6 százalékos. 
Finnországban, Máltán és Cipruson halnak meg a legkeve-
sebben daganatos megbetegedésben. Képeket mutattattak 
a szívsebészetről, szívátültetésről. Az előrejelzések szerint a 
következő évtizedben 200 millió embert érint a szívmegbete-
gedés. Emellett szó volt tüdőátültetésekről is. Előadás hang-
zott el a posztcovid szindrómákról, ami világszerte 65 millió 
embert érint és nem csak az első fertőzés után alakulhat ki. 
Körülbelül a fertőzöttek 10 százalékánál tapasztalható, de 
a svájci oltatlanok esetében két év! után 17,2 százalékuknál 
kimutatható. Két-három hónapig is eltarthat a légszomj, a 
mellkasi feszülés, míg két-három hétig a köhögés.

Beszéltek a robotsebészeti tapasztalatokról is, amelyek 
forradalmi változásokat idézhetnek elő. Egyetértettek abban, 
hogy a megelőzés és a megfelelő életmód a legfontosabb.
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A megelőzés és a 
megfelelő életmód a 

legfontosabb
Vasváron tartottak előadást az ország vezető egészségügyi 
intézményeinek professzorai, főorvosai december 8-án, a 
művelődési központ színháztermében, ahova még az or-
szághatáron túlról is érkeztek érdeklődők. A betegségek 
megelőzéséről, kezeléséről, a szervátültetésekről és a ro-
botsebészet lehetőségeiről is tájékoztatást nyújtottak az 
orvosok.

Vasváron előadást tartott Prof. Dr. Polgár Csaba, az Or-
szágos Onkológiai Intézet főigazgató főorvosa, tanszékveze-
tő egyetemi tanára, Dr. Madurka Ildikó Eszter, az Országos 
Onkológiai Intézet Központi Aneszteziológiai és Intenzív 
Terápiás Osztály főorvosa. Emellett Prof. Dr. Tenke Péter, 
az Országos Onkológiai Intézet Urológiai Daganatsebészeti 
Központ vezetője, valamint Dr. Daróczi László, a Semmel-
weis Egyetem Általános Orvostudományi Kar, Városmajori 
Szív- és Érgyógyászati Klinika Szívsebészeti Osztály osztály-
vezető főorvosa. 

Tóth Balázs polgármester köszöntötte az orvosi szaktekin-
télyeket. Örömét fejezte ki amiatt, hogy ilyen neves előadás-
sorozatnak ad otthont a város. A program rendezője: Vasvár 
Város Önkormányzata és Bakler József volt. A moderátori 
szerepkört a televízióból ismert Szentpéteri Eszter hírolvasó 
töltötte be. A rendezvényen a Heim Pál Országos Gyermek-
kórház javára a helyszínen gyűjtést szerveztek. Ez utóbbi in-

Fotó: Laki László

„Horgászatért Érdemérem” 
kitüntetést kapott Laki László

Budapesten tartotta évzáró választmányi ülését a Magyar 
Országos Horgász Szövetség. Az elnökség több évtizedes 
horgászszervezeti tevékenysége elismeréseként „Horgásza-
tért Érdemérem” kitüntetést adományozott Laki Lászlónak, 
a Sporthorgász Egyesületek Vas Megyei Szövetsége alelnö-
kének, a Petőfi Horgász Egyesület elnökének. Elhangzott: 
Laki László a Vasvári Petőfi Horgász Egyesület tagja 1982 

óta. Az egyesületében és 
a Sporthorgász Egyesü-
letek Vas Megyei Szövet-
sége szervezeti életében 
aktív. Emellett aktívan 
részt vesz a hal gasztro-
nómia népszerűsítésében. 
A vármegyében számos 
civil rendezvényen készít 
csapatával kiváló haléte-
leket. A horgászat mellett 
szenvedélye a fotózás és a 
vadászat, áll a szakember 
méltatásában.

Gratulálunk! 
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Képviselő-testületi 
ülés

Tóth Balázs polgármester a napi-
rend előtti beszámolóban elmond-
ta: december 13-án ülésezett a Vasi 
Hegyhát Önkormányzati Társulás 
társulási tanácsa, ahol dönteni kellet 
arról, hogy az orvosi ügyelet átadása 
kapcsán mi legyen az ügyeleti gépko-
csival. A társulás polgármesterei úgy 
gondolták, mivel forráshiányos a tár-
sulás és még nem született döntés a 
18 millió forintos állami támogatási 
igényről (REKI), értékesíteni kell a 
gépkocsit. Dr. Pataky Pál tanácsnok 
elmondta, hogy a lejárt szavatossági 
idejű, súlyos, allergiás reakciók ke-
zelésére szolgáló EpiPen injekciókat 
lecserélte a háziorvosoknál, az ügye-
leten és a mentőknél.

Temető-üzemeltető 
tájékoztatója

Elsőként elfogadták a testület 2024. évi 
munkatervét, majd az önkormányzat 
belső ellenőrzési tervét. Tárgyalták a 
Sárközi Temetkezési Bt., mint temető-
üzemeltető tájékoztatóját. Varga Zol-
tán műszaki osztályvezető kérdésre vá-
laszolva elmondta, hogy jelenleg már 
nem lehet sírhelyet előre megváltani, 
kizárólag halálesetkor.

A város 2024. évi költség-
vetési koncepciója

Tóth Balázs polgármester kifejtette: 
nyugodt, kiegyensúlyozott 2024-es 
évnek néz elébe a képviselő-testület. 
A tervezett adóbevételekkel egyensú-
lyi állapotot lehet elérni a működést 
tekintve. A kiadásoknál 10 százalékos 
béremeléssel kalkulálnak jövő évre ön-
kormányzati szinten. Lehetőség lesz sa-
ját erejű fejlesztésekre. A költségvetési 
koncepcióban elkülönítettek forrást 
tervek készíttetésére, eszközvásárlásra, 
valamint bérlakásokat, járdákat is fel-
újítanak. Sejber Mihály alpolgármes-
ter aktuálisnak ítélte az önkormányzat 
tulajdonában álló körház korrózióvé-
delmét. Tóth Balázs polgármester el-
mondta, hogy a koncepció tartalmaz 
forrást bérlakások felújítására. Abból 
tervezik elvégeztetni a Szentmihályfal-
vi utca 4-6-8. szám alatti önkormány-
zati bérlakások balesetveszélyes külső 

korlátainak javítását. A körház korrózi-
óvédelme meghaladja az önkormány-
zat műszaki kapacitását, szakembert 
kell keresni annak elvégzésére.

VASI TRIÁSZ Kft.-be 
történő apportálás

Az önkormányzati tulajdonban lévő 
vagyonelemek közül a termelőkút, a 
gépház, valamint a gépek és berende-
zések energiatermeléshez kapcsoló ele-
meket a VASI TRÁSZ Kft.-be apportál-
ják értékbecslést követően. Döntöttek 
arról, hogy a VASI TRIÁSZ Kft.-nek 
nyújtott 5 millió forintot megelőlegező 
kamatmentes visszatérítendő tagi köl-
csön visszafizetési határidejét 2024. jú-
nius 30. napjáig meghosszabbítják.

Közös megegyezéssel 
megszűnt a megállapodás

Közös megegyezéssel megszüntették  
a helyi önkormányzat és a Vas Megyei 
Önkormányzat között 2004. július 23-
án létrejött Vas Megyei Idősek Otthona 
(9800 Vasvár, Petőfi S.u.14.) által vég-
zett, személyes gondoskodást nyújtó 
feladatokról szóló megállapodást. Ettől 
az évtől ugyanis az evangélikus egyház-
hoz kerülnek a feladatok. Dr. Pataky 
Pál tanácsnok érdeklődött, hogy épület 
karbantartása, állagmegóvása kinek a 
feladata? Pálláné Dr. Lakics Erika jegy-
ző közölte, hogy eddig is és ezután is 
ez a fenntartó feladata lesz, ők kötnek 
vagyonbiztosítást az épületre.

Belterületi utak fejlesztése 
Vasváron II. ütem

Tóth Balázs polgármester ismertette, a 
belterületi utak fejlesztés pályázatban 
maradt még forrás, így lehetőség lesz 
egy második ütemű útfejlesztésre is, de 
ahhoz szükséges műszaki tervezés és 
közbeszerzési eljárás lefolytatása.   Má-
sodik ütemben tervezett felújítások:

- Petőfi utcai tömbbelső járda, út fel-
újítása, parkoló kialakítása

- Vasvári Pál utca aszfaltozása
- Köztársaság tér teljes buszforduló 

rész aszfaltozása
- Ady Endre utca aszfaltozása
- Márk hegy aszfaltozása az út hár-

mas elágazásáig
- Béke utca aszfaltozása
- Csokonai utca iparterület felé veze-

tő végének aszfaltozása
- Hunyadi János utca „Góré dombi” 

részének aszfaltozása
- Barabás István utca aszfaltozása
- Munkácsy M. utca elejének, „kiöb-

lösödésének” aszfaltozása.
Gyöngyösi Zsuzsanna képviselő 

megjegyezte, hogy a gyerekek miatt is 
fontos lenne a Petőfi utcai tömbházak-
tól a Béke utca irányába egy gyalogát-
kelőhely létesítése.

Pályáznak a Magyar Falu 
Programra

A testület határozott, hogy a Magyar 
Falu Program keretében a Vasvári Szo-
ciális és Gyermekjóléti Központ Vasvár, 
Árpád tér 8. szám alatti épületének rész-
leges felújítására (utcafronti homlokzat 
felújítására és a nyílászárók cseréjére) 
támogatási kérelmet nyújtsanak be.

Épület elbontása, 
ingatlan vásárlása

Elbontják a Hunyadi J. u. 2. szám alatti 
önkormányzati ingatlanon lévő épüle-
tet. A Hunyadi utca 6-os számú ingat-
lant megvásárolják 6 millió forintért. 
Egyetértettek abban, hogy ez utóbbi 
ingatlan önkormányzati tulajdonba 
kerülését követően - a Békeház és Ezre-
des-ház környékének teljes körű reha-
bilitációja, mint településfejlesztési cél 
érdekében – az ingatlanon lévő épületet 
elbontsák az önkormányzat kizárólagos 
tulajdonában lévő Vasvár, Kossuth L. 
u. 25. és a Vasvár Hunyadi J. u. 2. és 4. 
szám alatti ingatlanokon lévő épüle-
tekkel együttesen. Határozat született 
a Vasvári Domonkos Kolostor Alapít-
vány éves támogatási keretének félmil-
lió forinttal történő megemeléséről.
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Adventi várakozás a Máltai 
Szeretetszolgálattal

„Lobogjon csak tovább gyertyáinknak lángja: Emberi melegség köszönts a világra!”      
(Devecsery László)

Az adventi időszakunknak a mottója is lehetett volna a fen-
ti idézet. Többféle módját választottuk annak, hogy emberi 
melegséget vigyünk a szívekbe.
Az első adventi vasárnap a városi program keretében gon-
doskodtunk a forró italok kiosztásáról.
December elején összeállítottunk 160 db tartós élelmi-
szercsomagot, amit házhoz vittünk idős egyedülálló sze-
mélyeknek., ezzel kívántunk nekik boldog karácsonyt. A 
későbbiekben kaptunk 20 db központilag összeállított élel-
miszercsomagot, ezeket családok részére kézbesítettük, illet-
ve szilveszterig még készült néhány ajándékcsomag.
December 12-én tartottuk a hagyományos karácsonyvá-
ró rendezvényünket. Célunk volt a közös ünneplés, hogy 
örüljenek egymásnak az ismerősök, sor kerüljön kellemes 
beszélgetésekre. Mindezt szebbé tette az Őszirózsa dalkör 
kedves műsora, illetve egy szerény vendéglátás.  Ezúton is 
köszönöm azoknak, akik a jelenlétükkel megtiszteltek ben-
nünket. A karácsonyváró számunkra is ünnep, sokkal in-
kább öröm, mint feladat.
A rendezvényt a Nagy Gáspár Művelődési Központ a hely-
szín biztosításával támogatta, az intézmény dolgozóinak 

segítőkészsége jelentősen hoz-
zájárult a sikeres szervezéshez. 
Köszönet érte! A finom estebédet 
a Vindő Étterem szállította, kö-
szönöm a készséges munkájukat, 
segítségüket!
Köszönjük támogatóinknak a se-
gítséget, amivel hozzájárultak a 
fentiek megvalósításához!
Legjelentősebb támogatónk Vasvár Város Önkormányzata. A 
pénzbeli támogatáson kívül biztosította a helyet a tevékenysé-
günk folytatásához és több egyéb segítséget is biztosított.
Jelentős anyagi támogatást nyújtott a segítő tevékenységünk-
höz a Castrum Ferreum Zrt.
Immár hagyományosan jelentős anyagi támogatást kaptunk 
a helyi COOP Kft-től.
Érkezett segítség magánszemélyektől is.
December 14-19-ig jelen voltunk a Sparban az „Adni Öröm” 
adománygyűjtési akció keretében. Nem volt egyszerű bizto-
sítani 5 napra a gyűjtéshez a humán erőforrást, de megérte 
az erőfeszítés. Nagyon sok jó emberrel találkoztunk, akik 
sok tartós élelmiszert ajánlottak fel olyan céllal, hogy közve-
títsük a rászoruló emberek számára. Nagyon sokan gondol-
tak rá, hogy mindenki kerülhet nehéz helyzetbe és olyankor 
minden segítség jól jön. Köszönet és hála illet minden ado-
mányozót!

Unger Józsefné
a Magyar Máltai Szeretetszolgálat Vasvári csoportjának 

vezetője

Brenner János-díjat kapott 
a vasvári Tánczos Martin Gábor

Boldog Brenner Jánosra em-
lékezett a Szombathelyi Egy-
házmegye december 16-án, a 
Szombathelyi Székesegyház-
ban. Ez alkalomból átadták 
a Székely János megyéspüs-
pök által alapított Brenner 
János-díjat, amelyet a Vasvári 
Plébánián szolgálatot telje-
sítő Tánczos Martin Gábor 
érdemelt ki 2023-ban.
1957. december 14-éről 15-
ére virradó éjjel ölték meg 

Brenner Jánost, a Szombathelyi Egyházmegye káplánját a ma 
Szentgotthárdhoz tartozó Zsida felé vezető úton. A Szom-
bathelyi Egyházmegye minden évben megemlékezik vérta-

núsorsú papjáról, akit 2018. május 1-jén avattak boldoggá. A 
róla elnevezett díjat 2023 év végén a 19 éves, vasvári Tánczos 
Martin Gábor érdemelte ki és vehette át.
- Jelenleg első éves hallgató vagyok az ELTE programozó 
informatikus szakán. Nagy elismerés és megtiszteltetés volt 
számomra a Brenner János-díj, amelynek átvételéről aznap 
értesültem. Dr. Kürnyek Róbert atya keresett fel a szentmise 
előtt azzal, hogy számítsak rá: szólítani fognak a szentmi-
sén. Immár ministráns vezető vagyok, hét éves korom óta 
ministrálok, azaz a szertartások alkalmával segédkezem az 
oltárnál. Az öcsém 15 éves, ő is csatlakozott hozzám. Egé-
szen kisgyermek korunk óta meghatározza az életünket, a 
gondolkodásunkat a vallásosság, az Istenhit, ami nyugalmat 
ad számunkra. Jól esik hálát adnom Istennek a családom kö-
rében. Ilyenkor együtt vagyunk Isten előtt. Valószínűleg ma-
rad a programozó informatikus irány, de az bizonyos, hogy 
az Istenhit velem marad az életemben a jövőben is -össze-
gezte a 19 éves vasvári Tánczos Martin Gábor, akinek elhiva-
tottságát az egyházmegye is nagyra értékeli.
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Szűz Mária hite 
példát ad nekünk 

az új évre
Január elseje Szűz Mária, Isten Anyja ünnepe. Az ünnep evangé-
liumi szakasza így hangzik:

„A pásztorok sietve elindultak, és megtalálták Máriát, Józsefet 
és a jászolban fekvő Kisdedet. Miután látták, elbeszélték mindazt, 
amit már korábban megtudtak a Gyermekről. Aki csak hallotta, 
csodálkozott a pásztorok elbeszélésén. Mária pedig szívébe véste 
szavaikat, és gyakran elgondolkodott rajtuk. A pásztorok ezután 
hazatértek. Dicsérték és magasztalták Istent mindazért, amit lát-
tak és hallottak, pontosan úgy, amint (az angyalok) előre meg-
mondták nekik.

Azután eltelt nyolc nap, és körülmetélték a Gyermeket. A Jé-
zus nevet adták neki, mert így nevezte őt az angyal, mielőtt még 
anyja méhében megfogant volna.”

Mit nyújt nekünk ma Szűz Mária, Isten Anyja ünnepe?
Az új évre készülve minden országnak vannak sajátos ha-

gyományai, szokásai. Világszerte más és más módon készülnek 
erre az emberek. Magyarországon például lencsét főznek, ami a 
magyarok számára a pénz, a bőség szimbóluma.  Nálunk, a Fü-
löp-szigeteken tizenkétféle kerékalakú gyümölcsöt szereznek be, 
ugyanezen okból. Emellett számos helyi hagyomány létezik, ami 
azonban közös bennünk: a keresztények számára január elseje 
Szűz Mária, Isten Anyjának ünnepe mindkét országban.

 Az édesanyák, kultúráktól függetlenül, kivétel nélkül sok ter-
het viselnek. Biztos vagyok benne, hogy minden édesanyja hor-
doz a szívében mindenféle fájdalmat. Lehet, hogy férje élete nem 
olyan, amit kíván magának. Az is lehet, hogy valamelyik gyer-
meke élete alakult úgy, amire nem is gondolt volna: eltávolodott 
Istentől, vagy nem úgy él, ahogyan nevelték. Ezek mind fájdalmat 
okozhatnak egy édesanyának.

Szent Mónika, a fiáért, Ágostonért és a férjért évtizedekig 
imádkozott, fohászkodott. Mária, égi édesanyánk sem volt kivé-
tel. Végig látta és kísérte a fiát a haláláig. Mekkora keserűség lehe-
tett ez számára! Neki se volt könnyű a sorsa. Gyermeket fogant, 
amikor férfit nem ismert. Emberi szempontból nézve, mekkora 
botrány lehetett ez! Ő maga is kétségbeeshetett, mert nem értette 
helyzetét. Gábor angyal megnyugtatta őt azzal, hogy elmondta 
neki, mi az Isten akarata. De az Isten akarata mivel járt? Megszül-
te a gyermekét, aki aztán növekedett, egyszerű körülmények kö-
zött élt. Majd élete végén szenvednie kellett, keresztre feszítették 
és meghalt miérettünk, a bűneinkért. Anyaként milyen lehetett 
Máriának végig látni és elviselni Jézus életét, az általa hozott áldo-
zatot, a legnagyobb és a legszentebb áldozatot a világon! Ahogy 
az evangélium mondja: Mária a szívébe véste a pásztorok szavait 
és gyakran elgondolkodott.

Házifeladatként adom mindenkinek, hogy még ebben a hónap-
ban köszönjünk meg Máriának, minden élők édesanyjának vala-
mennyi értünk, családunkért, és a közösségünkért hozott áldozatát!  
Tegyünk még hozzá ölelést is, Mennyei Atyánk számára! Azokért 
pedig, akik már eltávoztak közülünk, tegyünk egy temetői látogatást!

Most, az év elején fontos időt szánni arra, hogy el-
gondolkodjunk és imádkozzunk, hogy meghalljuk Isten 
hangját: vajon Ő mit szeretne, hogy tegyünk az életünk-
ben? Éppen úgy, ahogy ezt Mária tette, mindenféle nehéz 
helyzetben, az élet megpróbáltatásai közepette. Mária hite 
és példája kísérje és nyugtassa a mi szívünket! Nagy biza-
lommal és erős hittel induljunk neki az új évnek!
Kegyelemmel teljes és örömteli évet kívánok mindenkinek!

Hernandez Elmer atya SVD

Egyházi események:
Jan. 12. szentmise után Gitáros szentségimádás
Jan. 13. 17:00 Fatimai imaóra a Szűzanya tiszteletére
Jan. 13. 18:00 Gitáros szentmise
Jan. 17. egész nap Szentségimádás
Jan. 17. 19:00 Dicsőítés - templomban és online
Jan. 19. 19:00 Szent József férfikör találkozója
Jan. 20. 11:00 Keresztelés
Jan. 20. 15:30 Elsőáldozók szüleinek felkészítése - 1.
Jan. 21-28. Ökumenikus imahét rendezvényei
Jan. 22. 18:00 Körmend, Egészségügyi dolgozók találkozója
Házszentelésre egész januárban van lehetőség, jelentkez-
ni a plébániahivatalban vagy a sekrestyében lehet.
A jegyesoktatásra való jelentkezés határideje 2024. janu-
ár 31-e.
Idén januártól szerdán-
ként reggel helyett este 
lesznek a szentmisék. 
A többi napokon a 
szentmisék időpont-
ja változatlan.



14 Vasvári Újság 2024. január 10.

Mozgalmas december
A Varga Jenő Természetbarát 

és Sportegyesület tagjai 
aktívan töltötték az év utolsó 

hónapját
December 1-én kora estére az egész napos szakadó 
eső is elállt, így nem volt akadálya annak, hogy egy 
kellemes esti séta keretében kinyíljon az első adventi 
ablak Jenő bácsi pincécskéjénél, a Kisköveshegy utca 
13. szám alatt. Az egyesület nagyon készült a vendég-
várásra, erre az alkalomra mézeskalács készült, kis 
pince formában. Gőzölgött a forralt bor és a tea, majd 
megérkezett a Mikulás is, és „csokinyúlból főzött pá-
linka” került elő a zsákjából. A látogatók a piscot is 
megkóstolhatták, amit Peruból hozott az egyesület 
két tagja. A pisco egy borpárlat, az ital neve a kecsua 
nyelvből ered, a szó jelentése magyarul: madár.

Jeles dátum is volt ez a nap, egyesületünk névadó-
ja, Varga Jenő, 1923. december 1-én született, Jenő bá-
csiról, Jenő papáról is megemlékeztek a résztvevők. 
Tiszteletére jubileumi mézeskalács is készült.

December 2-án az egyesület tagjai a vasvári termelői 
piacon várták a túrázni vágyókat, és indult a Mikulás 
túra kicsiknek 5 kilométeres, nagyoknak 15 kilométe-
res távon. Az eső csak keveseket riasztott el a gyalog-
lástól, a 15 kilométeres teljesítménytúrára vállalkozók 
pedig hóesésben érhettek be a célba, ahol a Mikulás fo-
gadta a résztvevőket.

Repülős adventi utazás is belefért a karácsonyi ké-
szülődésbe, és Észtországba, Tallinnba utazott 3 napra 
az egyesület 13 tagja. Igazán különleges kirándulás ke-
rekedett az útból.

Az Észt Szabadtéri Múzeum, a Rocca al Mare, a ten-
gerparton helyezkedik el. Megtekinthető itt lakóház, 
parasztház, különböző tárolók, szélmalmok, iskola. A 
legidősebb épület, mely a gyűjteményben jelenleg meg-
található, egy 1699-ben épített kápolna, ahol észt kará-
csonyi dalokat hallhattak a vasvári túrázók. 

Az Észt Tengerészeti Múzeumban egy igazi tengera-
lattjáróba is bemászhattak a kíváncsiskodók. A közép-
kori lakoma egy középkori városban semmivel össze 
nem hasonlítható. Aki erre jár, nem hagyhatja ki a Szent 
Katalin passzázst és a Mesterek udvarának felkeresését.

Az adventi vásár csodálatos, a forralt bor pedig a 
helyi Vana Tallinn itallal is kóstolható, melynek alapja 
jamaikai rum. Citrusos, vaníliás, csokis, karamellás, fű-
szeres, kesernyés az íze.

A csapat ragyogó napsütésben vett részt a karácsony 
utáni első napon a Beigli lejáró túrán is. 15 fő túrázott 
a Kőszegi-hegységben Velemből a Szent Vid kápolná-
hoz, majd vissza Velembe a Jávor-kutat és a Borha-for-
rást érintve.

Varga Jenő Természetbarát és Sportegyesület

Dátum Túra neve Táv (km)
2024. május 11. 
szombat

Mindszenty József Bíboros 
Emléktúra és Zarándoklat

25

2024. szeptember 14. 
szombat

Hegyhát Teljesítménytúra 10, 20, 30, 
50

2024. október 26. 
szombat

Halloween Túra – Éjszakai 
Borzongás

5

2024. december 15. 
vasárnap

Mikulás-túra és ÉDK 
Kupaátadó

5, 15

Varga Jenő 
Természetbarát 

és Sportegyesület 
2024. évi 

programtervezete

Progarmot összeállította: Takács Judit +36 70 4080 560
A Varga Jenő Természetbarát és Sportegyesület a 

programváltozás jogát fenntartja.
A túrákon mindenki saját felelősségére vehet részt, 

kártérítési igénnyel élni nem lehet.
vargajenotse@gmail.com     www.vargajenotse.hu

Ablaknyitás Mikulás túra

Tallinn - Karácsonyi vásár Tallinn - Skanzen

Tallinn - Szent Katalin passzázs Beigli lejáró túra
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VVSE évértékelő

jaival és a megjelenő szülőkkel kiegészülve naponta több mint 
100-an voltunk a sportpályán. A képzés fő eleme a napi 2 fizi-
kális labdarúgó edzés mellett strandolni és kirándulni is eljár-
tunk. Továbba minden nap volt elméleti oktatás is. Technikai 
vezetőnk tanulságos és mulatságos előadásában szívhatták ma-
gukba a tudást az előadások részt vevői. Ki kell emelni sportoló-
ink szüleinek, támogatóinknak aktív részvételét és odaadását a 
táborban, amiért hatalmas elismerés és köszönet jár!

A felkészülési időszak megkezdése után, csak pár hét volt a 
2023/24-es labdarúgó bajnoki évad megkezdéséig. A feladatot 
minden korosztály becsületesen elvégezte. Az idény őszi szaka-
szát csapataink így fejezték be:
Felnőtt csapat 9. helyezés
U-19 9. helyezés
U-16 3. helyezés
U-14 2. helyezés
U-13 2. helyezés
Lányaink augusztusban megkezdték a felkészülést, és ezt köve-
tően szeptember közepén elkezdődtek a párharcok az U19 III. 
osztályban, és a Zala Vármegyei bajnokságban is. 
Fiestáinknak fel kellett kötni a nadrágot, mert a tavalyi bajnok-
ságtól eltérően, idén olyan csapatok utánpótlásával találkoztak, 
mint a Bük, Ajka, Mosonmagyaróvár, Győri ETO, és még so-
rolhatnánk. Rengeteg UP játékos játszik azokban a csapatoknak 
NB2-ben, illetve NB1/B-s szinten. Nekünk ez nagyon jó tanulá-
si lehetőség, rutinszerzés. Hozzáteszem, ha teljes a létszámunk, 
rendre tudunk ellenük ki-ki mérkőzést játszani.
Felnőtt csapatunk is kezd összeérni. A fiatalok teljesen felnőttek 
a feladathoz, és van, hogy húzóemberei a mérkőzéseknek. Na-
gyon jó kis társaság. Szeretnénk keretet erősíteni, mert a jövőre 
nézve nagy álmunk, hogy újra visszahozzuk legalább NB2-es 
szintre a kézilabdát itt Vasváron.
Az őszi szakasz végén:
Felnőtt csapatunk:   4.helyezés
LU19 csapatunk: 11.helyezés
Sportszervezetünk létszáma népszerűségének megfelelően az 
elmúlt évben jelentősen nőtt, ami a szakmai stáb erősítését is 
megkívánta. Szeretnénk mindenkit buzdítani, hogy akár spor-
tolóként, vagy szurkolóként látogasson el edzéseinkre, mér-
kőzéseinkre és más rendezvényeinkre! Kérjük támogassanak 
bennünket a jelen és jövő egészséges vasvári sportoló ember 
brandjének megteremtésében!

Köszönjük!

Ebben a cikkünkben röviden szeretnénk összefoglalni a 2023 év-
ben az egyesületünkkel kapcsolatos eredményeket és történteket.
A VVSE labdarúgó szakosztályának bajnoki rendszerben ját-
szó csapatai a 2022/23 idényt az alábbiaknak megfelelően zárták:
Felnőtt csapat 7. helyezés;
U-19 8. helyezés, gólkirály: Holdosi Szebasztián Balázs 32 góllal 
U-16 3.helyezés
U-14 5.helyezés
U-13 A körmendi csoport bajnoka és a Rájátszás A csoport győztese
Az U-7, U-9 és U-11 korosztályok összességében jól játszottak, 
fejlődésük folyamatos. A MLSZ iránymutatásának megfelelően 
ezekben a korosztályokban az eredményeket nem összegzik.
A VVSE kézilabda szakosztályának csapatai a 2022/2023-as 
idényt az alábbiak szerint zárták:
Felnőtt csapatunk a Zalai megyei bajnokságban a 7. helyen zárt, 
míg az U-19 III. osztály B csoportját lányaink megnyerték, így 
aranyérmet vehettek át nyáron.

Rendezvények: 
2023. június 10-én került megrendezésre Családi és sportnapunk, 
becenevén a VVSE 111. Egyesületünk 2023. évben lett 111 éves. 
A rendezvény kezdéseként 8 órától az U-7, U-9, U-11 és U-13 
korosztályos ifjoncaink körmérkőzéseken összemérték erejüket 
a Nádasd, a Kék Sünik UFC és a Körmend FC csapataival. Ezt 
követően polgármesterünk, Tóth Balázs Úr ünnepi beszédét hall-
gathattuk meg. A folytatásban a Magyar Kézilabda Szövetség női 
U-19 III. osztály B csoportjában sportoló lányaink vehették át 
megérdemelt arany érmeiket Farkas Ágnes 206 soros válogatott, 
olimpiai és világbajnoki ezüstérmes kézilabdázótól és Figura Sán-
dortól a Vas Vármegyei Kézilabda Szövetség elnökétől. A Vas Vár-
megyei U-16 "Dél" csoportjában focizó fiainknak Király Gábor 
108 szoros válogatott labdarúgó adta át a bajnokságban elért 3. 
helyezésért járó bronzérmeket. Az eseményen vendégeink egész 
nap használhattak az ugrálóvárat és foci dartsot, valamint lufihaj-
togatásra is volt lehetőség. A délutáni időszakban a sportolók és 
helyi érdeklődők közül 70 fő állt össze örömfocira. A hangulat ha-
talmas volt! Az este hangulatát a kézis csajok és a felnőtt focisták 
kézilabda meccse indította be, ami közös eszem-iszommal foly-
tatódott. Itt szeretnénk megköszönni kiváló munkáját mindenki-
nek, aki segített a lebonyolításban!!!
Július 20-tól 23-ig immár 15. alkalommal rendeztünk foci után-
pótlás edzőtábort 5-13 éves gyermekek részére. A felkészítésre 
56 fő jelentkezett. Azt fontos kiemelni, hogy az edzői stáb tag-
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A szelektív hulladékot 
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Vasvár, Hunyadi
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0630-43-05-720

E-mail:
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Bagoly Éva Sarolta

A karácsonyfákat még 
január 19-én,

pénteken
szállítják el. 

Óvodai 
pillanatképek

2024-ben is várjuk kedves 
ügyfeleinket!

Biztosítási ügyintézés, 
szerződéskötés.

Vasvár, Szentmihályfalvi u. 12.

+36 20-299-7739

Ünnepi készülődés az 
óvodában, a bölcsődében
Ficánkoló Óvodánk és Mocorgó Bölcsődénk de-
cemberi hónapja ünnepi készülődéssel telt. Óvo-
dásaink és bölcsődéseink izgalommal várták a 
Mikulás érkezését. Ovisaink Mikulás kereső tú-
rára is elindultak a friss és ropogós hóban - láb-
nyomokra bukkanva, útjuk végén megfáradva, de 
megérdemelve a Mikulás csomagokkal jutalmaz-
ta az apróságokat.
Folyamatosan készülődtek óvodapedagógusaink 
és a gyermekek advent második vasárnapjára, 
ahol színvonalas műsort adtak elő együtt kará-
csonyi dalokból.
Intézményünk szülői munkaközössége az első és 
a második hétvégén saját kezűleg készített ado-
mányaikkal voltak jelen az adventi vásárban.
Ezúton szeretnénk megköszönni mindenkinek a 
részvételét és az adományokat, Áldott Karácsonyi 
Ünnepeket és Boldog Új Évet kívánunk!
Óvodapedagógusaink a téli szünet előtti utolsó 
héten karácsonyi ünnepségeket rendeztek intéz-
ményünk gyermekeinek, melyre sokat készülőd-
tek dalokkal, versekkel és aprósüteményekkel.


